
 
 

Referat 
 
 

Skolebestyrelsesmøde onsdag den 
den 13. oktober kl. 18.30- 21.00, 2021 

 
 
 

 
STED: Flauenskjold Skole 

 
 

 
 
 
DELTAGERE 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Annemette M. G. Hansen               HJ  Julie Aaen FL Afbud 
Malene Frølund               HJ Afbud Susanne Jensen KL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Henrik Lykke FL Afbud Ledere:   
Peter Enevold Pilgaard FL  Peter Græsdal Tanbæk FL  
Mads U. H. Pedersen FL  Helle Faber KL  
Mette Thaarup KL  Michael Ring HJ  
Birgitte Lorentzen          KL Afbud Rie Dam Vineke HJ  
Laila Hejlesen KL     
Elever:   Pia Bering   
Mille Vestmark Nielsen og 
Nanna Louise Hornhøj Pedersen 

FL Afbud 
Mille 

Hans Jørgen Bæk   

Eva Ørum og Marie Toft HJ Afbud 
Eva 

   

Helene Borrisholt 
Natasha Hejlesen Christensen 

KL Afbud 
fra 
begge 

   

 
 
 
   
DAGSORDEN 
 

      Kl. 18.30-18.40 
 

1. Referat og opsamling fra sidste møde. 
Princip vedr. klassedannelse er revideret, 
er der nogle kommentarer? (bilag) 
 

 
 

1. Referat og opsamling fra sidste møde 
Der var ingen bemærkninger til det ud-
sendte referat. 
 
Det reviderede princip for klassedannelse 
blev drøftet. Der var forslag om, at også 
forældre og elever bliver inddraget i eva-



Side 2 
 

lueringen af princippet. Der var forskelli-
ge forslag til, hvordan denne evaluering 
kunne foregå: 
- Gennem et spørgeskema der udsendes 

til elever og forældre ifm. efterårsfe-
rien 

- At eleverne og forældrene spørges 
ind til klassedannelsen ifm. skole- 
hjemsamtalerne 

- At det indgår i samtalerne med klas-
sen om trivselsmålingerne 

 
Princippet blev taget til efterretning med 
de rettelser, som blev lavet til i dag. 
 
Det blev også besluttet, at vi på bestyrel-
sesmødet i maj 2022 vil lave en tilføjelse 
om, hvordan vi fremadrettet vil revidere 
princippet, så elever og forældre bliver 
inddraget. 
  

Kl. 18.40-19.10 
 

2. Tema 
Skolerne sætter sig sammen og får 
præsenteret sig for hinanden, man får 
også snakket om, hvad der kunne være 
interessant at få arbejdet med på sko-
lerne fremadrettet. 
Herunder nyt fra elevrådene på de enkelte 
skoler. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kl. 19.10-20.20 
3. Sager 

 
Evaluering af kurset sidst gang 
Hvilke refleksioner giver det i for-
hold til vores fremtidige arbejde? 
 
 
 
 
 

  
 

2. Tema 
Der laves individuelle noter fra drøftel-
serne på hver skole/institution. 
 
Temaer i store træk 
 
Klokkerholm Skole 
- Skolefest 

 
Flauenskjold Skole 
- Konvertering af understøttende un-

dervisning 
- Det nye elevråd 
- Kommende 0. klasse 

 
Hjallerup Skole 
- Skolepatruljen 
- Undervisningsmiljøundersøgelsen 
- Elevrådets månedskonkurrencer 

 
 

3. Sager 
 

Evaluering af kurset sidste gang 
Der var en god drøftelse af kurset. 
Der var enighed om, at kurset var 
rigtig godt ift. at definere skolebe-
styrelsen opgave.  
Der var gode perspektiver ift. det 
kommende skolebestyrelsesarbej-
de. 
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Feriesamarbejde SFO 
Ændring af princip. 
(bilag) 
 
 
 
Princip om forældremøder.  
Tilbagemelding fra skolerne. Kal-
der tilbagemeldingerne på noget? 
(Princippet med som bilag?) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Der var forslag om, at der efter 
skolebestyrelsesvalget til foråret 
laves en workshop, hvor skolebe-
styrelsen får afsat tid til at lære 
hinanden at kende og sammen de-
finere den fælles opgave. 
 
Vi blev enige om, at vi skal blive 
bedre til at inddrage data i skolebe-
styrelsesarbejdet. Det blev beslut-
tet, at vi skal have et fast punkt på 
dagsordenen, hvor vi drøfter punk-
ter til næste møde, samt hvilke data 
vi har brug for, for at kunne drøfte 
punktet.  
 
Feriesamarbejde SFO 
Ændring af princip 
Princippet blev godkendt af skole-
bestyrelsen. 
 
 
Princip om forældremøder 
Det har fungeret, at forældrene er 
blevet spurgt ind til punkter, men 
vi har ikke alle steder været gode 
nok til at komme med inspiration 
til hvilke punkter forældrene kunne 
vælge imellem. 
Der er flere klasser, hvor forældre-
ne er kommet med gode og rele-
vante emner, men der er også klas-
ser, hvor forældrene ikke er kom-
met med punkter i dagsordenen. 
Forældrene har været rigtig gode 
og parate til at snakke om de em-
ner, der har været taget på dagsor-
denen. 
 
Opmærksomhed ift. om der er ud-
sendt beslutningsreferater fra for-
ældremøderne – det er er område, 
der skal følges op på 
 
Der var efterfølgende en rigtig god 
drøftelse af princippet. 
o Det skal præciseres i princip-

pet, at der skal sendes referat 
efter mødet til forældrene i 
klassen. 

o Det skal tilføjes til princippet, 
at det skal evalueres igen i ok-
tober 2022. 
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Forældrehenvendelse vedr. sko-
lepatrulje ved fodgængerover-
gang ved Vestergade/Sønder-
gade. 
Hvad sætter vi i værk?  
 
 

 
 

 
 
Er der nogen i skolebestyrelsen, 
som vil være med i en arbejds-
gruppe, der vil søge midler til 
udeområderne på Hjallerup Sko-
le. (MR) 
Helle har også en opgave i forhold-
til udeområder. 
 
 
Orientering for den nationale 
trivselsmåling.  
Giver det anledning til nogle mere 
indgribende indsatser?  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Orientering om proces i forhold 
til arbejdet med specialunder-
visningsstruktur.           
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Forældrehenvendelse vedr. sko-
lepatrulje ved fodgængerover-
gang ved Vestergade/Sønder-
gade. 
Det blev besluttet, at der skal hol-
des et møde med tovholderen for 
skolepatruljen på Hjallerup Skole, 
så det kan drøftes, hvordan skole-
patruljen løser opgaven bedst de 
steder, hvor der er behov. 
 
 
Er der nogen i skolebestyrelsen, 
som vil være med i en arbejds-
gruppe, der vil søge midler til 
udeområderne på Hjallerup Sko-
le. (MR) 
Udsat til næste møde. 
 
 
 
Orientering for den nationale 
trivselsmåling 
BÆK gennemgik de overordnede 
resultater fra de nationale trivsels-
målinger. Der var ikke klasser i 
trivselsundersøgelser, der kalder på 
en specifik indsats. 
Personalet er i gang med at snakke 
med eleverne om trivselsmålinger 
og evt. handlinger. Forældrene bli-
ver løbende orienteret, som man 
bliver færdig til. 
 
Vi besluttede at sætte arbejdet med 
de nationale trivselsmålinger på 
dagsordenen igen i februar. 
 
 
Orientering om proces i forhold 
til arbejdet med specialunder-
visningsstruktur 
BÆK gennemgik den kommende 
proces for specialundervisnings-
strukturen i Brønderslev Kommu-
ne. 
o Der afholdes høringsmøde for 

alle skolebestyrelser d. 25/11-
2021 kl. 17.00 

 BÆK udsender ind-
kaldelse til mødet d. 
25/11 

o Der skal efterfølgende afgives 
høringssvar 
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Flytning af næste skolebestyrel-
sesmøde grundet høringer. 
 
 
 
 
Henvendelse fra skolebestyrelsen 
i Distrikt Nord omkring beslut-
ningen om øget samlæsning på de 
små skoler 

 
            
 
 
 
 
 
 
 
 

Kl. 20.20-21.00     
4. Orientering 

 
Tilbagemelding fra vælgermødet 
den 7. oktober 
 
 
 
 
Betalingsløsning i skoleboden 
med Brønderslev Kommunekor-
tet. 
 
 
 
 
 
 
Økonomi til dato. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Flytning af næste skolebestyrel-
sesmøde grundet høringer 
Det blev aftalt, at vi flytter mødet 
d. 11/11-2021 til d. 29/11-2021. 
 
 
Henvendelse fra skolebestyrelsen 
i Distrikt Nord omkring beslut-
ningen om øget samlæsning på de 
små skoler 
Heidi gennemgik den henvendelse, 
som vi har fået fra Distrikt Nords 
skolebestyrelse. 
Skolebestyrelsen i Distrikt Hjalle-
rup besluttede at tilslutte sig læser-
brevet fra Distrikt Nord, så skole-
bestyrelsen i Distrikt Hjallerup bli-
ver medunderskrivere. 

 
 
 

4. Orientering 
 

Tilbagemelding fra vælgermødet 
den 7. oktober 
Der var opbakning til flest mulig 2-
lærertimer og reduceret skoledag. 
 
 
Betalingsløsning i skoleboden 
med Brønderslev Kommunekor-
tet. 
MR orienterede om betalingskortet, 
og bestyrelsen synes, det var en 
god løsning at benytte i skolebo-
den. 
 
 
Økonomi til dato 
BÆK gennemgik økonomien til da-
to. 
o Der er planlagt med et større 

forbrug end der er afsat bud-
get til, hvilket betyder, at vi 
bruger af overskuddet fra 
2020. 
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Personalesituationen / Nyt fra 
skolerne/SFO. Herunder perso-
nalearrangement på Hotel Vi-
king den 12.-13. november. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5. Formanden 
3 punkter til Facebook 

 
            

 
 
 

 
Personalesituationen / Nyt fra 
skolerne/SFO. Herunder perso-
nalearrangement på Hotel Vi-
king den 12.-13. november 
 
Klokkerholm Skole 
Der var en positiv COVID-test 
tirsdag d. 12/10. Dermed blev hele 
beredskabet afprøvet, og det funge-
rede rigtig godt. 
Det viste sig heldigvis efterfølgen-
de at den elev, som blev testet posi-
tiv efterfølgende viste sig ikke at 
være smittet. 
 
Deltagelsen i Klokkerholm i bevæ-
gelse fylder rigtig meget på hele 
skolen. 
 
Flauenskjold Skole 
Der igangsættes en byggeproces, 
hvor der skal laves nye toiletter. 
 
Hjallerup Skole 
Ingen større orienteringer. 
 
Hjallerup SFO 
Der igangsættes en trivselsmåling 
blandt eleverne i SFO’erne. Arbej-
det igangsættes i uge 43. 
 
Der er også igangsat et arbejde 
omkring visioner for SFO’erne i 
Brønderslev Kommune, hvor Pia 
deltager i arbejdsgruppen omkring 
dette. 

 
 

5. Formanden 
3 punkter til Facebook 
 

- Byggeproces ift. ny-
bygning af toiletter på 
Flauenskjold Skole 

- Vi går ind i sidste fase 
ift. fremtidig organise-
ring af specialundervis-
ningsområdet i Brøn-
derslev Kommune 

- Trivselsmålinger blandt 
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børnene i SFO’erne 
 
 

6. Eventuelt. 
           

6. Eventuelt 
Der var et ønske om en større klarhed i 
forhold til, hvornår en udgift ligger hos 
skolen og hvornår den ligger hos service-
området 
- Punktet kommer på et kommende be-

styrelsesmøde 
 

        
Næste skolebestyrelsesmøde er mandag den 
29. november i Hjallerup. 

 

 
Udgivelsesdato:     14/10-2021 Referent: MR 
 


